
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2017  

z przebiegu XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 6 grudnia 2017 r. w godz. od 10.00 do 13.01 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 

 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

 radni Rady Miasta i Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 

 zastępca Burmistrza      - Stanisław Andrzejczak 

 Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 

 Skarbnik Gminy      - Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow 

 radca prawny       - Marianna Frąckowiak 

 kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności  

 Sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

 Pełnomocnik Burmistrza     - Maria Jakrzewska 

 przedstawiciel firmy EU CONSULT (wykonawcy Programu Rewitalizacji Gminy 

Jaraczewo- Meissner Radosław) 

 Dziennikarze Gazety Jarocińskiej    - Joanna Pera, Sebastian Matyszczak 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji Rady Miasta i Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIV Sesji Rady Miasta i Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Rady Miasta                 

i Gminy Jaraczewo. 

7. Podjęcie uchwały uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu (budowa kanalizacji). 

8. Podjęcie uchwały uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu (termomodernizacja stacji 

uzdatniania wody). 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.  

10 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy 

Jaraczewo na lata 2016- 2023. 

11. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Goli w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Goli. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Górze w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Górze. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Rusku w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Rusku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Janusza Korczaka w Noskowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Janusza Korczaka w Noskowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Ewarysta Estkowskiego w Wojciechowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Ewarysta Estkowskiego w Wojciechowie.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie 

stawek dotacji przedmiotowej do 1 m³ ścieków.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2018 rocznego programu współpracy Gminy 



Jaraczewo z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta i Gminy Jaraczewo na 2018 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2018-2026: 

 

a/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 2018-2026, 

b/ stanowiska Komisji Rady Miasta i Gminy, 

c/ głosowanie uchwały. 

  20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok: 

 

a/ odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu oraz przedstawienie 

stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii, 

c/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Miasta i Gminy, 

d/ przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opinii komisji stałych, 

e/ przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 

f/ dyskusja nad projektem budżetu, 

g/ głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza, 

h/ głosowania uchwały.  

21. Informacje o pracy w organach pozagminnych  

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne głosy. 

24. Wnioski. 

25. Zakończenie sesji.   

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Zgodnie z §30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXXV Sesji Rady Miasta i Gminy 

Jaraczewo otworzył Przewodniczący rady Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 

radnych. 

Powitał obecnych na sali, usprawiedliwił nieobecność na sesji Burmistrza Dariusza Strugałę i 

rozpoczął obrady.  

 

 Przed przystąpieniem do punktu drugiego Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 

zmianę. 

Do proponowanego porządku obrad radni nie zgłosili żadnych uwag.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty.  

 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 

protokołem i zwrócił się do Sekretarza rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu. 

 Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z 

przebiegu XXXIV Sesji odbytej w dniu 26 października 2017 r. nie wnosi uwag.  

Radni również nie wnieśli uwag.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

 Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 



15 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu – bez czytania. 

 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIV Sesji. 

 

 Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 26 października 2017 r. 

stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak.  

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  

 

 

 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

  

 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył zastępca Burmistrza 

Stanisław Andrzejczak. 

 W dyskusji Radny Edmund Kowalczyk wspomniał, iż  w jednym z wymienionych  

zarządzeń  przyjęte zostały środki na usuwanie azbestu i zapytał, czy ta sprawa dotyczy tylko osób, 

które zostały poszkodowane w wyniku nawałnicy.  

 Zastępca Burmistrza potwierdził, że otrzymane środki w kwocie 30.000,00 zł dotyczą 

wyłącznie osób poszkodowanych w wyniku nawałnicy. 

 Następnie radny Kowalczyk prosił, aby pomyśleć również o dofinansowaniu do usuwania 

azbestu dla pozostałych osób, ponieważ jest to bardzo kosztowne.  Wspomniał, że są  gminy, które 

takie dofinansowanie  mają.  

Zastępca poinformował, że są już gminy, które mają większe dochody i z budżetu wydzielają pewną 

pulę środków na dofinansowanie usuwania azbestu.  

Radny Edmund Kowalczyk  zaproponował, żeby może stopniowo wprowadzać  takie 

dofinansowanie.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż uważa, że koszty utylizacji azbestu powinny być 

realizowane  w całości z budżetu państwa.  

 Wobec braku uwag |Przewodniczący Rady uznał złożone sprawozdanie za przyjęte.  

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, czy w  ostatnim 

okresie czasu (bliskim okresie czasu)  wpłynęła  do Rady Miasta i Gminy jakaś korespondencja.  

 Dalej radny Pera poinformował, że lada moment rusza  Program Rządowy Ministerstwa  

Sportu budowy  sal gimnastycznych i zapytał, czy nasza gmina złożyła już wniosek w tej sprawie, 

jeżeli nie , to dlaczego.  

 Kolejne pytanie radnego Pery skierowane do inspektora Wiesława Kostórkiewicza 

dotyczyło ilości  posiadanego  przez gminę kruszywa i czy  jest w stanie tym towarem załatwić 

wszystkie potrzeby, które zostały zgłoszona na posiedzeniu komisji.  

 Radny  Edmund Kowalczyk wspomniał, iż miały odbyć się rozmowy (Burmistrza)  z 

władzami Jarocina na temat ścieków i zapytał na jakim etapie jest ta sprawa.  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Rady Miasta i Gminy. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że projekt tej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 5 grudnia 

br. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej 

uchwały Komisja  po analizie na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 

br. nie wniosła uwag i przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowała „za” przyjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/184/2017 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

7. Podjęcie uchwały uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(budowa kanalizacji). 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji  o stanowisko.   

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. nie wniosła uwag do przedłożonego 

projektu powyższej uchwały i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, |Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po udzielonych 

wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. przedłożony projekt niniejszej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt powyższej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i po udzielonych wyjaśnieniach został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały (ustawowy stan  15 radnych). Uchwała Nr 

XXXV/185/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

8. Podjęcie uchwały uchylająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(termomodernizacja stacji uzdatniania wody). 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.   

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja  po udzielonych wyjaśnieniach na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja po 

udzielonych wyjaśnieniach na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. projekt powyższej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 

br. po analizie i udzielonych wyjaśnieniach, projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęcie powyższej uchwały (ustawowy stan 15 radnych). Uchwała Nr 

XXXV/186/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.   

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. nie wniosła uwag do 

proponowanych zmian w budżecie gminy i przedłożone projekt powyższej uchwały zaopiniowała 

pozytywnie (przy jednym radnym nieobecnym na sali podczas głosowania). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po szczegółowej 

analizie i udzielonych wyjaśnieniach, Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. przedłożony 

projekt niniejszej uchwał zaopiniowała większością głosów pozytywnie (4 „za”, 1 głos 

„wstrzymujący”). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po analizie i udzielonych wyjaśnieniach, 

Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. nie wniosła uwag do proponowanych zmian w 

budżecie, uwzględnionych w projekcie niniejszej uchwały.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem powyższej uchwały. Uchwała Nr XXXV/187/2017 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

 

10. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji 

Gminy Jaraczewo na lata 2016- 2023. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.   

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że po analizie i udzielonych wyjaśnieniach, Komisja na posiedzeniu w dniu 5 

grudnia br. przedłożony projekt tej uchwały wraz z Programem zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt 

powyższej uchwały z załączonym Programem został szczegółowo omówiony na posiedzeniu w 

dniu 5 grudnia br. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że proponowane zmiany Programu 

Rewitalizacji Gminy Jaraczewo Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i po 

udzielonych wyjaśnieniach przedłożony projekt powyższej uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/188/2017 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Goli w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Goli. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.    



 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała,  że na 

posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała 

większością głosów pozytywnie ( 4 „za”, 1 głos „wstrzymujący”). 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 5 

grudnia br. i zaopiniowany jednogłośnie jednogłośnie pozytywnie (przy jednym radnym 

nieobecnym).  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 

br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 14 

radnych głosowała „za” podjęciem tej uchwały, 1 głos „wstrzymujący” (radny Kowalczyk). 

Uchwała Nr XXXV/189/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej  

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Górze w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Górze.

  

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na 

ekranie) omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji o stanowisko.   

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że na 

posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. projekt niniejszej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt tej uchwały Komisja na posiedzeniu 

w dniu 5 grudnia br. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/190/2017 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej  Szkoły 

Podstawowej w Rusku w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Rusku.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

 Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja przedłożony projekt niniejszej 

uchwały zaopiniowała jednogłośnie  pozytywnie (jeden radny nieobecny). 

Przewodniczący komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja  

projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag  Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, ze w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/191/2017  stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  



14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im Janusza Korczaka w Noskowie w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Janusza Korczaka w Noskowie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. projekt przedłożonej  tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego 

projektu powyższej uchwały i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (jeden radny 

nieobecny). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 

br. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu niniejszej uchwały i został zaopiniowany 

jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, ze w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało  "za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/192/2017 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Ewerysta Estkowskiego w Wojciechowie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Ewerysta Estkowskiego w Wojciechowie. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że  na 

posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. Komisja przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że projekt tej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny). 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. 

Komisja przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 

radnych głosowało „za” podjęciem powyższej uchwały (Wiceprzewodniczący Rady był nieobecny 

na sali podczas głosowania). Uchwała  Nr XXXV/193/2017 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w 

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m3 ścieków. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 



poinformował, że projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i 

po analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (jeden radny nieobecny). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej 

uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i po analizie Komisja zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt tej uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały (Wiceprzewodniczący Rady bł nieobecny na Sali 

podczas głosowania). Uchwała Nr XXXV/194/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2018 rocznego programu współpracy 

Gminy Jaraczewo z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

         Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 

poinformował, że po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w 

dniu 5 grudnia br. przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej 

uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że przedłożony projekt powyższej uchwały z 

załączonym programem Komisja  przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/195/2017 stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta i Gminy Jaraczewo na 2018 

rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 

komisji o stanowisko. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  

poinformował, że projekt tej uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i po 

analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt 

powyższej uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i po szczegółowej 

analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt niniejszej uchwały z załączonym 

programem został omówiony i  przeanalizowany na posiedzeniu w dniu 5 grudnia br. i 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w glosowaniu brało udział  15 radnych i 15 

radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXV/196/2017 stanowi załącznik do 



niniejszego protokołu.  

Przewodniczący  Rady ogłosił 15 min. Przerwę w obradach.  

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jaraczewo na lata 2018-2026: 

 

a/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 2018-2026, 

 

 Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (wyświetloną na ekranie- Uchwała Nr SO-

0957/1/4/Ka/2017 z dnia 20 listopada 2017 r.) odczytała Skarbnik Gminy Patrycja Wieruszewska- 

Dziergaczow. Opinia ma charakter pozytywny.   

Sprostowania wynikające z opinii RIO stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

 

b/ stanowiska Komisji Rady Miasta i Gminy, 

 

 Stanowiska o przedłożonym projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2018 - 2026  ( wyświetlone na ekranie )  zostały  odczytane przez przewodniczących stałych 

Komisji Rady i miały  one charakter pozytywny. Treść stanowisk stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

c/ głosowanie uchwały. 

 

Rada przystąpiła do głosowania nad projektem  niniejszej uchwały z uwzględnionymi  

sprostowaniami wynikającymi z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan   15 radnych w głosowaniu 

brało udział 15 radnych  i 15 radnych głosowało „za” podjęciem niniejszej uchwały.. Uchwała Nr 

XXXV/197/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

  20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok: 

 

a/ odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

 

 Ponieważ przedłożony radnym projekt budżetu Gminy Jaraczewo na 2018 rok  został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji, odstąpiono od odczytania 

projektu tej uchwały. .  

 

b/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu oraz 

przedstawienie stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii, 

 

 Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok 

(wyświetlona na ekranie - Uchwała Nr SO-0952/1/4/Ka/2017  z dnia 20 listopada 2017 r.) odczytała 

Skarbnik Gminy Patrycja Wieruszewska- Dziergaczow. Opinia ma charakter pozytywny.  

 Przewodniczący Rady podziękował  Pani Skarbnik i pracownikom referatu finansowego za 

przygotowanie projektu budżetu. 

  

c/ odczytanie opinii komisji stałych Rady Miasta i Gminy, 

 

 Opinie o projekcie budżetu  (wyświetlone na ekranie) zostały odczytane przez 

przewodniczących Komisji stałych ( Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, 

Handlu i Usług; Komisji Oświaty, |Kultury i Spraw Socjalnych; Komisji Rewizyjnej).  

W swojej  opinii Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oraz Komisja Rewizyjna 



wystąpiły z wnioskiem o  wycofanie z projektu budżetu dotacji celowej na pomoc dla Powiatu 

Jarocińskiego, na zadanie pn. "Budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola"  w kwocie 

465,300,00 zł.  
 Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług w swojej opinii nie 

poparła zgłoszonych wniosków przez Komisję Oświaty... i Komisję Rewizyjną, i przedłożony 

projekt budżetu zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

 

d/ przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opinii komisji stałych, 
 

 Ponieważ  dwie Komisje wnioskują o wycofanie z projektu budżetu dotacji celowej na 

pomoc dla Powiatu Jarocińskiego , na zadanie pn. "Budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola" 

Przewodniczący Rady poprosił  zastępcę Burmistrza o stanowisko w tej sprawie.  

 Przed przystąpieniem do udzielenia wyjaśnień Zastępca Burmistrza  podziękował wszystkim 

Komisjom  za  analizę  przedłożonego projektu budżetu na 2018 rok. Jak radni stwierdzili, jest to 

budżet bardzo ambitny, budżet wielu inwestycji.  

 Podziękował również Pani Skarbnik i pracownikom  referatu finansów za przygotowanie projektu 

budżetu, który został przez Regionalną Izbę obrachunkową  zaopiniowany pozytywnie -bez 

żadnych uwag.   

 W kwestii złożonych wniosków Zastępca Burmistrza wspomniał,  że Rada  podjęła uchwałę 

w sprawie pomocy finansowej  Powiatowi Jarocińskiemu  przy budowie ścieżki rowerowej  i 

zwrócił się do radcy prawnego Pani Marianny Frąckowiak  o udzielenie  wyjaśnień pod względem 

prawnym w tej sprawie.  

 Pani radca prawny Marianna Frąckowiak wyjaśniła, że jeśli Rada podjęła uchwałę o pomocy 

finansowej Powiatu na ustaloną kwotę, która teraz znajduje się w projekcie budżetu, to powinno się 

uchwałę wykonać. Jedynym rozwiązaniem jest uchylenie wcześniej przyjętej uchwały.  

 Radny Twardowski zwrócił się z pytaniem, czy w sytuacji kiedy Rada przyjmie uchwałę o 

wycofaniu uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu, a następnie wniosek o wycofanie z budżetu 

pieniędzy na ten cel nie zostanie przyjęty, to po raz kolejny będzie trzeba przegłosować uchwałę o 

pomocy finansowej dla Powiatu. 

Pani radca poinformowała, że najmniej skomplikowanym rozwiązanie byłoby przyjęcie projektu 

budżetu w obecnym kształcie, a następnie jego zmiana już w trakcie roku budżetowego. Ponieważ 

nawet w przypadku przyjęcia uchwały o uchyleniu uchwały, należy wskazać na co zostanie 

przeznaczona kwota, która obecnie ma być wsparciem Powiatu we wspomnianej inwestycji.  

 Radny Gruchała poprosił o odpowiedź na pytanie czy informacja o wzroście kosztów 

inwestycji jest oficjalna. 

 Pan Kostórkiewicz wyjaśnił, że oficjalne pismo od Starosty dotarło do nas już po stworzeniu 

projektu budżetu i przesłaniu go do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 Radny Gruchała przyznał, że tak znaczącego wzrostu kosztów inwestycji w stosunku do 

planowanej kilka miesięcy temu nie da się logicznie wytłumaczyć. Dodał, że budżet naprawdę jest 

ambitny, mamy wiele inwestycji, duże wydatki na oświatę i pomoc społeczną, ciężką sytuację na 

rynku usług budowlanych, gdzie do wszystkiego trzeba dopłacać, więc powinniśmy się zastanowić 

czy stać nas na dofinansowywanie zadań własnych Powiatu. 

 Radny Józefiak zwrócił się z pytaniem czy nagły wzrost kosztów inwestycji w stosunku do 

planowanych nie umożliwia nam wycofania się i usunięcia z budżetu. 

Radca prawny przyznała, że Rada poprzez uchwałę zobowiązała się do udzielanie wsparcia 

finansowego na konkretną kwotę wskazaną w uchwale. Natomiast jeśli koszty inwestycji wzrosną, 

to o zwiększeniu kwoty pomocy będzie kolejny raz musiała zdecydować Rada.  

 Radny Pera przyznał, że tak jak zalecała pani radca, powinniśmy przyjąć ten projekt budżetu 

i następnie wrócić do omawianego tematu na kolejnych posiedzeniach (w 2018 roku).  

 Radny Gruchała przyznał, że w okresie pomiędzy przyjęciem uchwały o pomocy finansowej 

a dniem dzisiejszym kiedy ma zostać przyjęty budżet otrzymaliśmy już oficjalne pismo z 

informacją, że te koszty wzrosną.  



 Pani radca wyjaśniła, że każda strona ma prawo określić swój wkład w inwestycje. Dlatego 

jeśli uchwała zobowiązała Radę do udzielenia pomocy we wskazanej kwocie, a po czasie koszty 

wzrosły to Gmina nie ma prawo zwiększyć swój udział, ale może też odmówić.  

 Radny Gruchała zapytał dlaczego nie została podpisana umowa z Powiatem jeśli już 

wcześniej udzieliliśmy pomocy finansowej na projekt inwestycji. 

 Pani radca przyznała, że nie zna przyczyn nie podpisania umowy, jednak przyjmuje się że 

kolejnym krokiem po przyjęciu uchwały o pomocy finansowej dla innej jednostki samorządu 

terytorialnego powinno być podpisanie umowy, na podstawie której strony mogą występować z 

konkretnymi roszczeniami.  

 Kontynuując dalej temat ścieżki rowerowej Pan Kostórkiewicza przypomniał, iż w uchwale 

o pomocy dla Powiatu Jarocińskiego jest zapisane, iż  koszty po naszej stronie wyniosą nie więcej 

niż 50 % kosztów inwestycji  po przetargu.  

 Radna Ilona Smolarek zwróciła uwagę, dlaczego na posiedzeniach Komisji (w dniu 

wczorajszym) nie była przedstawiona i wyjaśniona  sprawa wzrostu kosztów tej inwestycji. Gdyby 

tak się stało, to nie byłoby teraz tej dyskusji. Radna wskazała również, żeby mieć na uwadze 

potrzeby całej gminy.  

 Radny Ryszard Józefiak zapytał, że jeżeli byłoby wskazanie, na co przeznaczyć te środki 

(pomoc dla Powiatu na budowę ścieżki rowerowej) to problem byłby mniejszy jeżeli chodzi o 

zmianę w projekcie tego budżetu i zaproponował przeznaczyć je na oświatę.  

 Radca prawny zwróciła uwagę, że to zadanie (pomoc dla Powiatu Jarocińskiego) jest 

również w planie finansowym wieloletniej prognozy finansowej gdzie tą uchwałę Rada już podjęła 

i nie może być niezgodności pomiędzy uchwałą WPF a uchwałą budżetową. 

 Zastępca Burmistrza  zwrócił się z prośbą do radnych, żeby jednak przyjąć   budżetowej na 

2018 rok  w przedłożonej przez Burmistrza wersji ponieważ da nam to już otwartą furtkę na 

organizowanie przetargów na niektóre planowane do realizacji zadania. Natomiast do tematu 

budowy ścieżki czy będzie budowana, czy nie, możemy wrócić  w każdej chwili. 

 Radna Joanna Koźlik poinformowała, iż poprzez tą dyskusje w tym momencie nie wiadomo 

jak głosować.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi wsi Gola Bartoszowi Banaszakowi, w 

sprawie ścieżki rowerowej.  

Sołtys  Banaszak poinformował, iż   zdaje sobie sprawę  z tego, że radni mają dylemat czy dołożyć 

te 400 tysięcy , czy nie dokładać.  

Dalej wspomniał, że o tą ścieżkę była walka jeszcze przed likwidacja szkoły w Goli, że jest to 

droga ruchliwa. Natomiast w tym momencie ta ścieżka jest jeszcze bardziej potrzebna.  Zaznaczył, 

że w budowę tej ścieżki  wszyscy daliśmy się wkręcić. Przypomniał, że w pierwszej wersji było 

wnioskowane o  utwardzenie pobocza  dla bezpiecznego poruszania się pieszo i rowerem a z tego 

stała się koncepcja  budowy ścieżki rowerowej.  Uważa, że trzeba był to przemyśleć już na etapie 

projektowania a nie  po fakcie.  

Dał również do przemyślenia temat, że może zamiast budowy ścieżki rowerowej do Goli  

wybudować chodnik, który byłby również wskazany, ponieważ  przy tej drodze powstaje coraz 

więcej nowych budynków mieszkalnych.  Uważa, że budowa chodnika byłaby tańszą inwestycją.  

 Radny Tadeusz Pera po raz kolejny zwrócił się z prośbą  o przyjęcie tego budżetu a do 

tematu ścieżki rowerowej wrócił w przyszłości.  

 Dalej w sprawie ścieżki radna Ilona Smolarek wspomniała, że w 2014 rok składała 

interpelacje w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych i 

kierujących pojazdami na drodze powiatowej Jaraczewo - Gola,  poprzez poszerzenie i utwardzenie 

pobocza z jednej strony drogi  na trasie Jaraczewo Gola oraz remont odcinka jezdni przy wjeździe 

do Stacji Kontroli Pojazdów przy ul. Golskiej.  

 W odniesieniu do wypowiedzi radnego Tadeusza Pery radny Sławomir Gruchała zwrócił 

uwagę, że każdy radny ma prawo wypowiedzenia się  ponieważ jest to punkt dyskusji nad 

projektem budżetu na 2018 rok.  

 Radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z prośbą, żeby ktoś uzasadnił wniosek o wycofanie  



udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu na budowę ścieżki rowerowej. 

 Radny Ryszard Józefiak odpowiedział, radnemu Kowalczykowi, że on wnioskował za  

usunięciem tego zadania ze względu na wzrost kosztów i Komisja większością głosów ten wniosek 

przyjęła. Członkowie Komisji Rewizyjnej również zauważyli ten sam fakt i  podjęli taką samą 

decyzje. Zaznaczył, iż nie jest za tym, żeby w przyszłości nie wybudować  tej ścieżki, natomiast na 

ten moment widzie przeznaczenie tych środków na oświatę.  

 Radny Edmund Kowalczyk powiedział, że rozumie dlaczego środki na oświatę, ponieważ 

brakuje na wynagrodzenia.  

 Radny Marian Grześkowiak prosił o przegłosowanie tego budżetu.  

 Przysłuchując się tej dyskusji  dotyczącej ścieżki rowerowej Sekretarz Gminy Olga 

Kaczmarek poinformowała, że na ten moment nie jest czas na to by dyskutować jakie będą koszty, 

dyskutujemy nad konkretną kwotą. Wyjaśnia, iż jest podjęta uchwała o udzielenie pomocy na 2018 

rok na konkretną kwotę. Żeby projekt budżetu był zgodny z przepisami prawa, to musi w sobie 

zawierać wszystkie kwoty, które wynikają z podjętych wcześniej zobowiązań. To zobowiązanie jest 

już w wieloletniej prognozie finansowej i wydana została w tej sprawie  pozytywna opinia.  

Dalej Sekretarz Gminy zapoznała radnych w art. 220  Ustawy o finansach publicznych, który mówi 

, że  budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być  udzielona innym jednostkom 

samorządu terytorialnego pomoc finansowa  tylko i wyłącznie na podstawie umowy. Umowa 

jeszcze nie została jeszcze zawarta.  

W związku z powyższym pani Sekretarz wracając do wcześniejszej wypowiedzi Zastępcy 

Burmistrza zaproponowała również, żeby jednak przyjąć  budżet w kształcie takim jaki jest 

zaproponowany w projekcie a  następnie usiąść i z udziałem przedstawicieli powiatu wyjaśnić  

wszystkie wątpliwości i nieścisłości.  

 W tym momencie głos zabrał Przewodniczący Rady stwierdzając, że przedłożony budżet na 

2018 rok jest budżetem ambitnym. Obawia się tylko tego, czy ze względu na przetargi  wszystkie 

zaplanowane inwestycje uda się zrealizować. Podziękował również radnym za prace nad tym 

budżetem i uważa, że do tematu ścieżki rowerowej możemy w każdej chwili wrócić. 

Zaproponował, żeby przyjąć budżet na 2018 rok w takim kształcie jak został przedłożony radnym.  

 

e/ przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 

 

 Nie przedstawiono żadnych autopoprawek.  

 

f/ dyskusja nad projektem budżetu, 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Roman Matuszak zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Gminy, 

jaki jest procent zadłużenia w stosunku do przychodów budżetu gminy i jaka kwota rocznie 

zwiększa przychody gminy z tytułu "500+" ,oraz co to są za środki 2.700.000,00 zł , które były 

wykazane w opinii RIO  jako wolne środki ( w miesiącu listopadzie).  

 W odniesieniu do  kwoty 2.700.00,00 zł Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że są to 

nierozdysponowane środki, które znajdują się na lokatach. 

Jeśli chodzi o wpływ środków z "500+" na wysokość  dopuszczalnego zadłużenia nie jesteśmy       

w stanie określić to w chili obecnej bez stosownych obliczeń. 

 Co do środków z tytułu "500+" Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

odpowiedziała, że w bieżącym roku jest to kwota ponad 6.800.000,00 zł (dochody budżetu  gminy). 

 Na tym dyskusje zakończono.    

 

g/ głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza, 

 

 Nie było głosowania, ponieważ nie zgłoszono autopoprawek. . 

 

 



h/ głosowania uchwały.  

 

 Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych  w głosowaniu 

brało udział 15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem niniejszej uchwały. Uchwała Nr 

XXXV/198/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący rady życzył Burmistrz\owi, Zastępcy Burmistrza i Pani Skarbnik realizacji 

tego budżetu. 

 Zastępca Burmistrza podziękował radnym za mądrość jaką wykazali głosując jednogłośnie 

za uchwaleniem przyszłorocznego budżetu.  

 Wiceprzewodniczący Rady również podziękował za przyjęcie tego budżetu. Jednocześnie 

zaznaczył, że jeżeli dojdzie do wycofania  udzielenia pomocy na budowę ścieżki rowerowej to nie 

jest  powiedziane, że te środki będą przekazane na oświatę.   

 

21. Informacje o pracy w organach pozagminnych  

 

 Nie przekazano żadnej informacji.  

 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 W odniesieniu do wniosków składanych na dofinansowanie budowy  sal gimnastycznych o 

co zapytał radny Tadeusz Pera,  kierownik referatu "P" Katarzyna Borowczyk odpowiedziała, że 

będziemy składać wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki w przyszłym roku, tak jak to miało 

miejsce w tym roku. Najwyżej punktowanym kryterium jak do tej pory jest liczba dzieci uczących 

się w danej szkole. W bieżącym roku otrzymaliśmy w tym kryterium dwa punkty na możliwych 40  

w związku z małą liczbą dzieci uczęszczających do szkół w porównaniu do innych szkół.  

 Odnosząc się do kolejnego pytania radnego Pery dotyczącego  posiadanego kruszywa                

i realizacji zgłoszonych przez Komisje potrzeb ( remonty dróg) inspektor d/s drogownictwa 

odpowiedział, że na chwilę obecną gmina jest w posiadaniu ok. 40  ton tłucznia oraz kruszywo         

z gruzu.  Gruz w części będzie  przeznaczony na remont drogi  Niedżwiady- Ługi oraz na dojazd do 

mostu w Brzostowie.  Ponadto część  mniejszych napraw chcielibyśmy zrealizować jeszcze w tym 

roku a poważniejsze w przyszłym roku.  

 Radny Edmund Kowal;cyk zapytał kiedy będą naprawione powstałe dziury na drodze            

w Noskowie. 

Pan Kostórkiewicz odpowiedział radnemu Kowalczykowi, że jeżeli warunki pogodowe pozwolą, to 

jeszcze w bieżącym roku  dziury w Noskowie będą załatane.  

 Następnie, na pytanie radnego Kowalczyka  dotyczącego  spotkania włodarzy  w sprawie 

przejęcia w przyszłości sieci kanalizacyjnej Zastępca Burmistrza odpowiedział, że spotkanie odbyło 

się w tutejszym Urzędzie z tym, że Burmistrz Jarocina poinformowała, iż nie jest decydentem w tej 

sprawie  i należy rozmawiać z Prezesem  Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji.  Do 

spotkania z Prezesem PWiK ma dojść prawdopodobnie w przyszłym tygodniu.  

 Przewodniczący Rady odpowiadając na pytanie radnego Tadeusza Pery w sprawie pism 

wpływających do Rady  Miasta i Gminy poinformował, że  w ostatnim czasie wpłynęły 2 pisma. 

Jedno to  pismo  radnego Edmunda Kowalczyka , który wnioskował o   środki z budżetu gminy 

(12.500,00 zł) na zakup strojów dla zespołu "Złota Jesień".  

Kolejne pismo wpłynęło od Wojewody Wielkopolskiego dotyczące  wydania Zarządzenia 

Zastępczego w sprawie  nadania ulicy 22 lipca w  Jaraczewie nazwy 11 listopada (Przewodniczący 

Rady odczytał zarządzenie).  

Wpłynęło również pismo  od Wicemarszałka Sejmu RP Stanisława Tyszki dotyczące projektu 

ustawy w sprawie zmian w Kodeksie wyborczym w zakresie organizacji wyborów samorządowych 

(pismo zostało  odczytane przez Przewodniczącego Rady).  

Wpływały również zaproszenia (imiennie do Przewodniczącego Rady) dotyczące różnych spotkań 



Jeszcze wcześniej wpłynęło pismo od Pana Osiewicza w sprawie drogi i na to pismo (po 

interwencji) odpowiedź została udzielona.   

  

23. Wolne głosy. 

 

 Od tego momentu radny Tadeusz Pera nie uczestniczył w dalszych obradach sesji (za zgodą 

Przewodniczącego Rady).  

 Radny Zbigniew Nowak zwrócił się do Pani kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej o wyjaśnienie, dlaczego tak długo ciągnie się sprawa  Pana (podał nazwisko), który 

złożył pismo o umieszczenie  dwojga rodzeństwa  w Domu Pomocy Społecznej. Z informacji jaką 

posiada, to co chwilę potrzebne są nowe dokumenty, które mogły być załatwione w miesiącu lipcu.  

 Pani Kierownik GOP  poinformowała, że w sprawach pomocy społecznej nie  należy 

publicznie  podawać nazwisk. Dalej wyjaśniła, że  zostały złożone niemal wszystkie dokumenty, 

poza jednym gdzie sprawa jest w toku (dotyczy dokumentu z Sądu).  

 Radny Nowak zaznaczył, że ta sprawa ciągnie się od miesiąca stycznia, na co Pani 

Kierownik odpowiedziała, że radny nie zna sprawy do końca.  

 Sołtys wsi Niedźwiady poruszył temat odbioru folii  po kiszonkach.  

 Radny Edmund Kowalczyk żeby w sprawie folii po kiszonkach rozmawiać z Panem 

Kmieciem.  

 Następnie sołtys wsi Nosków prosił o informację w sprawie gazyfikacji, ponieważ do chwili 

obecnej  nie ma żadnej odpowiedzi w tym temacie.. 

 Wracając do tematu ścieżki rowerowej sołtys wsi Gola  zwracając się do radnego  

Sławomira Gruchały powiedział, że nie chciałby, żeby  rozeszło się w teren, że nie chcemy ścieżki 

pieszo- rowerowej - my chcemy ścieżkę ale czy ona będzie w formie chodnika, czy w formie 

ścieżki rowerowej, czy utwardzenia pobocza to dla nas będzie wszystko dobre.  w Jaraczewie 

informując, że ten temat poruszała wczoraj na Chcemy bezpiecznego poruszania się.  

 Sołtys wsi Gola prosił również o interwencje w sprawie  zlikwidowania  powstałej dziury na 

drodze krajowej  na rynku w Jaraczewie (zjazd na drogę powiatową - ul. Golską). 

 Radna Ilona Smolarek potwierdziła wypowiedź sołtysa wsi Gola w sprawie powstałej dziury 

na drodze krajowej informując, że ten temat poruszała na posiedzeniu komisji (w dniu 

wczorajszym).  

 Ponadto radna Smolarek nie chciałaby  żeby w prasie było napisane, że nie chce  ścieżki 

rowerowej,  natomiast chce obojętnie co, ważne żeby było to bezpieczne  i jaknajtańsze  dla naszej 

gminy.  

 Sekretarz Gminy złożyła sprawozdanie o przeprowadzonych przetargach w okresie 

międzysesyjnym.  Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 28 grudnia 

2017 r., na której  uczcimy również 99 rocznice wybuchu Powstania Wielkopolskiego.  

 

24. Wnioski. 

 

 Radny Ryszard Józefiak wystąpił z wnioskiem, żeby w miesiącu styczniu 2018 r.  zająć się 

sprawą wycofania z budżetu gminy dotacji celowej na pomoc dla Powiatu Jarocińskiego , na 

zadanie pn. "Budowa ścieżki rowerowej Jaraczewo- Gola" 

 Rada przystąpiła do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i "za" 

przyjęciem  wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

 

 

 

 



25. Zakończenie sesji.   

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad,  Przewodniczący  Rady podziękował obecnym za 

uczestnictwo i o godz. 13.01 zakończył XXXV Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 

 

 

Jaraczewo, dnia 11 grudnia 2017 r.  

 

Protokółował:       PRZEWODNICZĄCY RADY 


